
J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Balmazújvárosi  Közös  Önkormányzati  Hivatal  dísztermében  (4060  Balmazújváros, 
Kossuth tér 4-5.) Balmazújváros Város Önkormányzat Képviselő-testületének 2015. január 8-i 
rendkívüli nyílt ülésén.

Jelen vannak: dr. Veres Margit polgármester 
Blaskó Sándor, Csonka-Kis Pál, Hegedüs Péter, Koroknai Imre, Oláh Ferenc, Szabóné Sándor 
Judit, Szarvas Endre, Tóth Attila képviselők.

Balmazújvárosi Közös Önkormányzati Hivatal részéről: Tóthné dr. Kertész Mariann jegyző, 
dr. Bencsik Judit aljegyző, Vágnerné Szilágyi Ilona, Emődi Sándor osztályvezető. 

Továbbá: 
Dr. Antal Péter műgyűjtő
Dr. Tiba István országgyűlési képviselő
Balmazújvárosi Városgazdálkodási Nonprofit Közhasznú Kft. részéről: Gencsi Zoltán ügyvezető
Veres Péter Kulturális Központ részéről: Tóth János igazgató

dr.  Veres  Margit  polgármester:  Köszöntöm  Önöket  Balmazújváros  Város  Önkormányzat 
Képviselő-testületének  2015.  január  8-i  rendkívüli  ülésén.  Megállapítom,  hogy  a  Képviselő-
testület határozatképes.  A napirendek megszavazása előtt szót adok Csonka-Kis Pál bizottsági 
elnök úrnak.

Csonka-Kis Pál képviselő: A mai rendkívüli ülésre az Ügyrendi és Jogi Bizottság sürgősséggel 
egy  előterjesztést  engedett  be:  Előterjesztés  a  Képviselő-testület  Szervezeti  és  Működési 
Szabályzatáról szóló 16/2010. (XI. 25.) önkormányzati rendelet módosításáról.

dr. Veres Margit polgármester:  Ki az,  aki a napirendi  pontokat  az előbb tett  kiegészítéssel 
együtt elfogadja?

9 jelenlévő képviselő közül 9 képviselő vett részt a szavazásban, 9 képviselő igennel szavazott, és  
elfogadta az alábbi napirendet:

N a p i r e n d:
Nyílt ülés
1. Előterjesztés a lakások és helyiségek bérletére vonatkozó egyes szabályokról szóló 37/2009.  
(XI. 25.) számú rendelet módosítása tárgyában
Előterjesztő: dr. Veres Margit polgármester
2. Előterjesztés az Antal-Lusztig Gyűjtemény kiállítása tárgyában
Előterjesztő: dr. Veres Margit polgármester
3.  Előterjesztés a Képviselő-testület Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 16/2010. (XI.  
25.) önkormányzati rendelet módosításáról
Előterjesztő: dr. Veres Margit polgármester

dr. Veres Margit polgármester: Köszöntöm mai testületi ülésünkön Dr. Antal Péter urat, akinek 
érintettsége a második napirendi pontnál lesz. 
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1. napirend: Előterjesztés  a  lakások  és  helyiségek  bérletére  vonatkozó  egyes 
szabályokról szóló 37/2009. (XI. 25.) számú rendelet módosítása tárgyában
Előterjesztő: dr. Veres Margit polgármester

dr. Veres Margit polgármester: Kérdése, véleménye van-e valakinek?

Szabóné Sándor Judit képviselő: Érdeklődni szeretnék, hogy ezek a lakások a jelenleg szociális 
alapon bérbeadott lakások közül lennének kiválasztva, amelyekben sportolók vannak elhelyezve, 
vagy pedig külön szolgálati lakásokat érint?

dr.  Veres  Margit  polgármester:  Még nincsenek elhelyezve  sportolók szolgálati  lakásokban. 
Többféle  lakása  van  az  önkormányzatnak,  több  minősítés  alá  esik  az  önkormányzat 
lakásállománya, van szolgálati lakás, és van szociális bérlakás. Nincs meghatározva, hogy hol 
helyezhető  el  városi  érdekből  bárki,  a  rendelet  erre  nem tesz  semmilyen  megjegyzést.  De a 
szociális rászorultságot nem vonjuk el senkitől sem.

Szabóné Sándor Judit képviselő: Tehát nem érintené hátrányosan a szociális alapon listán lévő 
embereket?  Ugyanúgy  lenne  elbírálva,  ha  megüresedik  egy  lakás?  Mert  itt  soronkívüliséget 
értelmezek ebben, hogy amennyiben egy sportolónak szüksége lenne rá, mert ideköltözne, akkor 
ez úgy történne, ha van üres lakás, akkor megkapja a sportoló. Végül is a kérdésem az, hogy 
fogja-e hátrányosan érinteni  a szociálisan rászorulókat? A másik kérdésem, hogy megoldódik 
ezzel a probléma, mert elég kevés szociális lakása van az önkormányzatnak, ami üresen áll, vagy 
ami kiadható. Nem tudom, hogy hány diák, vagy felnőtt sportoló érkezne hozzánk, mert hosszú 
távon nem oldja meg a problémát, hiszen egy lakásban maximálisan 4-5 fő, akit el lehet helyezni. 

dr. Veres Margit polgármester:  Nem tudom, hogy hány sportoló fog érkezni. Itt egy rendelet 
módosításról  van  szó.  Nem szociális  alapon  történő  bérbeadásról  rendelkezik  a  testület  ezen 
napirendi  pont  keretében,  hanem  városi  érdekből  történő  bérbeadás  tekintetében  dönt  a 
Képviselő-testület  a  rendelet  módosításról.  Nem  érintheti  hátrányosan  a  szociális  érdekből 
bérbeadott lakásokban élőket, illetve nem érintheti hátrányosan a Balmazújvároson élőket sem. 
Az,  hogy  egy  lakásban  hányan  kerülnek  elhelyezésre,  azt  én  nem  fogom  tudni  Önnek 
megmondani és senki nem tudja megmondani, hiszen egy családot sem tudunk előre - amikor 
elhelyezzük -, hogy hányan lesznek akkor, ha még születik két gyerek abba az adott családba. 
Viszont itt egy rendelet módosításról beszélünk és nem egyedi döntésről beszélünk a szociális 
bérlakások tekintetében. A sportoló elhelyezés városi érdekből történik és nem szociális alapon. 
Egyébként az önkormányzatnak a bérlakás állománya jelen állapotban is meg van. A szociális 
bérlakások kiutalása az továbbra is a rendeletben meghatározottak szerint fog történni. Szociális 
bérlakást bővíteni az önkormányzat vagyoni helyzetére tekintettel saját forrásból nem tud, erre 
pályázati forrást kell, hogy keressünk. A bérlakás kiutalása természetesen sértheti azokat, akik 
nem kapják meg a bérlakást, hiszen kb. 90 jelentkező van szociális bérlakásra. Mindenkinek a 
helyzetét az önkormányzat nem tudja megoldani.

Hegedüs Péter képviselő:  Azt nem is feltételeztem, hogy nem a szociális rászorultság alapján 
lesznek a lakások kiutalva. Én azt kérdőjelezem meg, hogy a város hogy fog tudni segíteni, mert 
gyakorlatilag a város lakásállománya maximumon van az én tájékozottságom szerint tehát mivel 
fogunk tudni segíteni? Nem az a kérdés, hogy Ön most elbírálja,  az a kérdés, hogy tudunk-e 
egyáltalán segíteni?  Illetve hogy gondolják a klubok, hogy bérlünk lakásokat  a sportolóknak, 
vagy milyen lehetőségeink vannak? Azon kívül, amit Ön mondott, hogy pályázat útján bővíteni 
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lehetne a bérlakásokat, a kollégium is folyamatban van, az lehet-e majd megoldás erre.

dr. Veres Margit polgármester: A kollégium nem hiszem, hogy folyamatban van, én nem tudok 
róla döntést. Nem tudom, hogy Ön mit tud róla? Szerintem a Képviselő-testület még ilyen döntést 
nem hozott. A klubok egy kérelemmel fordultak az önkormányzathoz, ez egy rendelet módosítás. 
Itt, amennyiben szolgálati lakást városérdekből ki tudunk bérbe adni, ez annak az alapját jelenti. 
Nem azt  jelenti,  hogy most  megmondjuk,  hogy van  15 lakás  és  ezt  a  15  lakást  odaadjuk a 
kluboknak szakember elhelyezés céljára. Itt nem erről van szó. Itt arról van szó, hogy meg kell 
teremteni a hátterét  annak, hogy amennyiben lehetősége van az önkormányzatnak, hogy ezzel 
segítse a várost, és ezáltal a város sportéletét fejleszthesse, illetve ezáltal a városnak egy olyan 
hírnevet tudjon biztosítani, amely során jobban megismerik Balmazújvárost más településeken is, 
akkor a lehetőséget biztosítjuk ehhez. 
Kérdése,  véleménye  van-e  valakinek?  Nem látok  erre  jelzést.  Ki  az,  aki  egyetért  a  rendelet 
tervezettel?

9 jelenlévő képviselő közül 9 képviselő vett részt a szavazásban, 8 képviselő igennel szavazott, 1  
képviselő tartózkodott, így a Képviselő-testület elfogadta a lakások és helyiségek bérletére  

vonatkozó egyes szabályokról szóló 37/2009. (XI. 25.) sz. rendelet módosításáról szóló rendelet-
tervezetet és megalkotta az alábbi 1/2015. (I. 08.) számú rendeletet.

Balmazújváros Város Önkormányzat Képviselő-testületének
1/2015. (I. 08.) számú rendelete

A lakások és helyiségek bérletére vonatkozó egyes szabályokról szóló 37/2009. (XI.25.) sz.  
rendelet módosításáról 

Balmazújváros Város Önkormányzat  Képviselő-testülete  Magyarország Alaptörvénye 32. cikk 
(2) bekezdésében kapott  felhatalmazás  alapján,  a  Magyarország helyi  önkormányzatiról  szóló 
2011.  évi  CLXXXIX.  törvény  13.§  (1)  bekezdés  9.  pontjában  meghatározott  feladatkörében 
eljárva a következőket rendeli el:

1. §

A  lakások  és  helyiségek  bérletére  vonatkozó  egyes  szabályokról  szóló  37/2009.  (XI.25.) 
önkormányzati rendelet 43. § (1) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

(1) Az Intézményfelügyeleti, Szociális és Közbiztonsági Bizottság véleményének kikérése 
mellett szakember és sportoló elhelyezése céljából dönt a lakás bérbeadásáról. 

2. §
     

Ez a rendelet a kihirdetést követő napon lép hatályba.

Balmazújváros, 2015. január 8.

dr. Veres Margit Tóthné dr. Kertész Mariann
 polgármester                     jegyző
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2. napirend: Előterjesztés az Antal-Lusztig Gyűjtemény kiállítása tárgyában
Előterjesztő: dr. Veres Margit polgármester

dr. Veres Margit polgármester: Kérdése, véleménye van-e valakinek?

Hegedüs  Péter  képviselő:  Örömmel  vettük  tudomásul,  hogy  a  Semsey  kastély  egy  újabb 
színvonalas kiállításnak készül otthont adni. A kiállítás haszonkölcsön szerződése bizonyára elő 
van készítve gondosan, jogilag. Én azzal kapcsolatban szeretnék kérdést feltenni, hogy mivel a 
szerződésnek az időszaka meglepően hosszú, 5 éves időtartam, illetve a szerződés lejárta előtt 
egy évvel újra hosszabbítható, akkor ez a tárlat a kastélynak egy alaparculatát fogja megadni, 
mivel ez egy állandó kiállítás lesz saját meglévő kiállításunk mellett? Ha ez így van, akkor ennek 
milyen költségei lesznek a városra nézve? Benne van a szerződésben az, hogy az egyes melléklet 
tartalmazza az egész anyagot. Ezt mi nem láttuk nyilván, ez egy nagy tárlat, nem tudjuk mekkora 
a  tárlat.  Tehát  ennek  a  tárlatnak  az  elhelyezése,  ami  hosszú  távú,  mennyibe  fog  kerülni  a 
városnak? Itt vannak kiadások a tárlat  kezelésével kapcsolatban, vannak egyszeri  kiadások és 
vannak hosszabbak. Az egyszeri  kiadások, amit  vállal  a szerződésben,  mint  például  egységes 
keretezés,  egy  megfelelő  színvonalú  kiadvány  kiadása,  amik  nem  tudom,  hogy  milyen 
költségekkel fogják a várost terhelni. Állandó 24 órás védettség biztosítása, illetve vannak olyan 
kiadások,  amik  állandók.  Tehát  egyedi  biztosítás  minden egyes  műtárgyra.  Ez  mennyibe  fog 
kerülni? Van például a restaurálási felelősség. Időszaki kiállításokat is engedélyez a gyűjtemény 
tulajdonosa,  nyilván  élni  fog vele  a  Kulturális  Központ,  hogy másokkal  is  megismertesse  az 
anyagot. Szállítások közben, tárlatrendezés közben óhatatlanul fel fognak merülni ilyen dolgok. 
Ezek előreláthatólag milyen költséget fognak jelenteni a városnak? Mind amellett üdvözöljük, 
hogy ilyen kiállítás fog nyílni Balmazújvároson.

dr. Veres Margit polgármester:  A város nagyon örül annak, hogy ilyen gyűjtemény kerülhet 
ide,  és itt  kerülhet  kiállításra.  Megtisztelő  a  város számára  is,  és  természetesen  tudjuk, hogy 
költségekkel is jár. A tárgyalások során a költségekről is beszéltünk. De mint tudja képviselő úr, 
volt  egy kastély felújítási  pályázat,  amiben  a  képviselő-testület  akkor  úgy döntött,  hogy egy 
biztonsági  őrzése  van  a  kastélynak,  ez  a  riasztórendszer,  tűzvédelmi  rendszer,  illetve  a 
kamerarendszer kiépítése. Ez készen van, erre forrást nem kell biztosítani, ennek a működtetése 
folyamatban  van,  intézményvezető  úr  a  szerződést  erre  megkötötte.  Valószínű  azt  is  tudja 
képviselő  úr,  mert  utána  nézett,  hogy az  önkormányzatnak  van egy olyan  biztosítása,  amely 
minden  intézményét  biztosítja  és  ez  az  intézményi  biztosítás  minden  egyes  rendezvényre 
vonatkozik.  Természetesen  kiegészítő  biztosítást  kell  ehhez  kötni  és  ennek is  utána  járt  már 
intézményvezető  úr  a  pénzügyi  osztályvezetővel,  hogy  hogyan  és  mi  módon  történhet.  Ez 
természetesen a Veres Péter Kulturális Központnak a költségvetésébe kerül betervezésre, illetve 
Balmazújváros  Város  Önkormányzat  költségvetésébe  lesz  ennek  forrása.  Tárolni  a  saját 
gyűjteményünket  is  kell,  mert  saját  gyűjteményünk is  van természetesen és ezt  folyamatosan 
mind a kastélyban,  mind a gyűjteménynek az állag megóvását  jelenti.  A szállítások költségei 
eddig is az önkormányzatot terhelték, amikor kiállítást szerveztünk, és úgy gondolom, hogy ezek 
a  költségek  elenyészőek  ahhoz,  amelyeket  kulturális  élményként  biztosítani  tudunk  a 
Balmazújvároson élőknek és a Balmazújvárosra idelátogatóknak. Természetesen mivel a kiállítás 
belépődíjas  lesz,  ezért  ennek  bevétele  is  lesz.  De  nem  csak  ez  az  egy  kiállítás  kerül 
megrendezésre már az idén sem. Éppen ezért az intézményvezető úr és a gyűjtemény tulajdonosa 
egyeztettek arról, hogy mikor, mi módon és hogyan kerülnek kiállításra ezek a tárgyak. Öt éven 
keresztül nemcsak ezek a tárgyak lesznek kiállítva a kastélyban. Mert az volt a kérdése, hogy mi 
lesz,  ha  az arculatát  csak ez  határozza  meg.  Nem.  Ez egy kiállítás  része Balmazújvároson a 
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balmazújvárosi kastélyban, de több más kiállítás is megrendezésre kerül a jövőben. Átadnám a 
szót a gyűjtemény tulajdonosának.

Dr.  Antal  Péter  műgyűjtő:  Engedjék  meg,  hogy  bemutatkozzam,  Dr.  Antal  Péter  vagyok, 
Debrecenben élek. A gyűjtemény neve Antal-Lusztig Gyűjtemény, a nagyapám a másik névadója 
ennek  a  gyűjteménynek.  Ő  1920-tól  gyűjtött  gyakorlatilag  1987-ben  bekövetkezett  haláláig. 
Ekkor vettem át én a gyűjteményt, illetve fejlesztettem olyanná, amilyen jelenleg. 
Nagyon röviden annyit szeretnék elmondani a gyűjteményről, hogy mennyiségét tekintve talán az 
országban a legnagyobb. Kb. 4500 műtárgyat foglal magában. Ez egy klasszikus képzőművészeti 
gyűjtemény, táblaképek, grafikák és szobrok tartoznak ebbe az anyagba. A 4500 darabon túl van 
a gyűjteménynek egy meglehetősen érdekes és érzékeny archeológiai része egyiptomi, görög és 
római  műtárgyakból.  Nyolc  évvel  ezelőtt  egy  hasonló  haszonkölcsön  szerződést  kötöttem 
Debrecennel. Ebből a szerződésből nőtt ki a Modem Művészeti Központ, amely az elmúlt nyolc 
évben gyakorlatilag nemzetközi hírnévre tett szert. Ez az intézmény bekapcsolódott a nemzetközi 
kiállítások vérkeringésébe. Kölcsönöz és kap anyagokat külföldre, illetve külföldről. Sajnálatos 
tény az is,  hogy az elmúlt  évben egy olyan lopási cselekménynek lett  a gyűjtemény részben 
áldozata, amikor is két műtárgy eltűnt. Ebben azóta is nyomoz a rendőrség. A gyűjtemény kis 
életműveket tartalmaz. Amit én felajánlottam Balmazújvárosnak az Medgyessy Ferenc művészeti 
hagyatéka, amely pillanatnyilag 82 egyedi grafikai lapból, és kb. 120 plasztikai alkotásból áll. 
Úgy gondolom, hogy Medgyessy Ferenc személyét különösen bemutatnom nem kell, nemcsak a 
legnagyobb  magyar  szobrász,  hanem az  a  magyar  szobrász,  aki  nemzetközi  viszonylatban  is 
nemzetközi mércével mérhető. Ez a gyűjteményegyüttes még soha nem volt kiállítva. Bizonyos 
darabok voltak belőle kiállítva,  a grafikák még soha és a plasztikai alkotások nagyrésze sem. 
Kerestem azt a megoldási lehetőséget, hogy hogyan lehetne ezt a gyűjteményt úgy hasznosítani, 
hogy ténylegesen a köz javát szolgálja, és így találtam meg Balmazújvárost. Egyrészt Medgyessy 
alföldi kötődése ismert, hiszen debreceni születésű és egész életében nagyon szoros kapcsolatot 
ápolt  a  várossal,  az  Alfölddel.  Másrészt  ismert  Veres  Péter  és  Medgyessy  Ferenc  személyes 
kapcsolata.  Ez  a  kapcsolat  is  arra  indított,  hogy Balmazújváros  legyen  az  a  hely,  ahol  ez  a 
gyűjtemény bemutatásra kerül. Ez nem egy egyszeri kiállítás. Tehát nem meghatározott, egy-két-
három hónapra hozzuk ide az anyagot, hanem gyakorlatilag én 5 évre rábíznám a gyűjtemény 
ezen részét a városra, ami azt jelenti, ha nincsenek időszaki kiállítások, akkor ez a gyűjtemény 
képezné a kastély folyamatos működésének az alapját. Másrészt ez a gyűjtemény alkalmas arra, 
hogy akár Magyarországon, akár nemzetközi tekintetben egy kulturális kereskedelemnek a tárgya 
legyen, hiszen ez a gyűjtemény kölcsönözhetővé válik más múzeumok, kiállítási  intézmények 
számára,  szükséges  igény  szerint  akár  más  országokba  történő  kiállításra.  Ezért  lehet 
csereanyagot idehozni, sokkal kedvezőbb feltételek mellett, mint egyébként lehetne. Illetve lehet 
olyan  kiállításokat  megnyerni,  amiről  úgy gondolom,  hogy ezen  gyűjteményrész  nélkül  nem 
lehetne  ezt  megteremteni.  Én az  anyag  átadásáért  semmit  nem kértem és  az  elkövetkezendő 
időszakban sem fogok kérni. Ennek több oka van, az egyik az, hogy én úgy gondolom, hogy ezek 
a művek azért születtek, hogy a közönség elé kerüljenek, és ne raktárban porosodjanak. A másik 
dolog, hogy úgy gondoltam, hogy egy olyan reprezentatív környezetet kap a kastély által, amely 
méltó a gyűjteményhez, méltó a kastélyhoz, gyakorlatilag egy olyan kölcsönhatás alakul ki, ami 
mindenkinek  az  előnyére  szolgál.  Nem  elhanyagolható  körülmény  az  sem,  hogy  van  egy 
Medgyessy  Emlékmúzeum  Debrecenben.  Ez  a  hagyaték,  amely  közvetlenül  az  özvegytől 
származik, részben eltér az én tulajdonomban lévő anyagtól, kölcsönösen vannak olyan munkák 
az  egyes  gyűjteményekben,  amelyek  a  másikban  nem szerepelnek.  De tudvalevő  az,  hogy a 
szobroknak az a sorsa, hogy általában nem egy példányban, hanem három példányban készültek, 
tehát lehet átfedés. A különbség a két gyűjtemény között,  hogy az Antal-Lusztig Gyűjtemény 
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működik, a Medgyessy Emlékmúzeum pedig nem működik. Ilyen körülmények között én úgy 
gondolom, hogy egy kulturális hiányt is fog pótolni a gyűjteményrész balmazújvárosi jelenléte. 
Megfelelő marketing nélkül egyetlen gyűjtemény sem tud működni. Én úgy gondolom, hogy a 
marketing  az nagyon  hálás  befektetés,  amely  nemcsak  abban térül  meg,  hogy a  múzeumban 
vendégek jönnek látogatni, hanem a vendégek akkor már elmennek a fürdőbe is, a szállodát is 
igénybe fogják venni, az éttermi szolgáltatást is igénybe fogják venni, tehát tulajdonképpen egy 
olyan  infrastruktúrát  lehet  ráépíteni  erre  a  kastélyra,  ami  az  elmúlt  évtizedekben  nem  volt 
Balmazújvároson, és a kastély felújításával teremtődött  meg. Én az anyagot teljesen restaurált 
állapotban  adom  át.  Én  úgy  gondolom,  hogy  kellő  műtárgykezelés  mellett  ez  az  állag 
fenntartható, megóvható. Nem jellemző dolog az, hogy nagyon sérülnének ezek a dolgok.

dr. Veres Margit polgármester:  Köszönöm a tájékoztatást. Remélem, hogy képviselő úr is és 
mi  is  megtudtuk  azt,  hogy  ez  mennyire  jövedelmező  számunkra,  hiszen  ezt  tárgyaltuk  le  a 
gyűjtemény tulajdonosával. Ezt a döntést indokolja az is, amit 8 éven keresztül próbált a város 
elérni,  hogy  a  turizmus,  a  kultúra,  a  bevétel  növelése  területén  mindent  megtegyen  annak 
érdekében, hogy a várost elismerjék és megtalálják célpontként az ide látogatók, illetve azok az 
emberek,  akik  még  nem jártak  Balmazújvároson.  Úgy gondoltuk,  hogy ez  kiemelkedő  lépés 
Balmazújváros számára és pontosan ahhoz az irányvonalhoz csatlakozik, amin elindult a város, 
és jövedelmező lesz minden téren a számára. 
Kérdése, véleménye van-e valakinek? Nem látok erre jelzést, aki a határozati javaslattal egyetért, 
kérem, hogy jelezze.

9 jelenlévő képviselő közül 9 képviselő vett részt a szavazásban, 7 képviselő igennel szavazott, 2  
képviselő tartózkodott és meghozta az alábbi határozatot:

1/2015. (I. 08.) számú határozat

Az Antal-Lusztig Gyűjtemény kiállítása tárgyában

Balmazújváros  Város  Önkormányzat  Képviselő-testülete  az  Antal-Lusztig  Gyűjtemény 
kiállításának  megtartását  támogatja.  Az  erre  vonatkozó  haszonkölcsön-szerződés  aláírására 
felhatalmazza Balmazújváros Város Önkormányzat polgármesterét. 
A  Képviselő-testület  felkéri  a  VPKK  intézményvezetőjét  a  gyűjtemény  kiállításával  és 
biztosításával kapcsolatos intézkedések megtételére.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

Balmazújvárosi Közös Önkormányzati Hivatal jegyzője
VPKK igazgatója

3. napirend: Előterjesztés  a  Képviselő-testület  Szervezeti  és  Működési 
Szabályzatáról szóló 16/2010. (XI. 25.) önkormányzati rendelet módosításáról
Előterjesztő: dr. Veres Margit polgármester

dr.  Veres  Margit  polgármester:  Az  SZMSZ  kiegészül  egy  korábban,  az  önkormányzat 
Képviselő-testülete  által  már  elfogadott  rendelettel,  illetve  annak  a  szükséges  módosításával. 
Hiszen az Mötv.-ben 2014. október 12-től hatályba lépett részekkel egészül ki a rendelet.
Kérdése, véleménye van-e valakinek? Nem látok erre jelzést. Aki a rendelet-tervezettel egyetért, 
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kérem, hogy jelezze.

9 jelenlévő képviselő közül 9 képviselő vett részt a szavazásban, 9 képviselő igennel szavazott, így  
a Képviselő-testület elfogadta a Képviselő-testület Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló  
önkormányzati rendelet módosításáról szóló rendelet-tervezetet és megalkotta az alábbi 2/2015.  

(I. 08.) számú rendeletet.

Balmazújváros Város Önkormányzat Képviselő-testületének
2/2015. (I. 08.) önkormányzati rendelete

a Képviselő-testület Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló  16/2010. (XI.25.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 

Balmazújváros  Város  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  Magyarország  helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 143. § (4) bekezdés a) pontjában kapott 
felhatalmazás  alapján,  az  Alaptörvény  32.  cikk  (1)  bekezdés  d)  pontjában  meghatározott 
feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 

1. §
(1) Balmazújváros Város Önkormányzat Képviselő-testületének a Képviselő-testület Szervezeti 
és Működési Szabályzatáról szóló 16/2010. (XI.25.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban: R.) 
a következő 19/A.§-19/C. §-sal egészül ki: 

19/A.§ 
(1)  A képviselőt  megválasztása  időpontjától  megbízatása  megszűnéséig  -  e  minőségben 
végzett munkájáért -  tiszteletdíj illeti meg.

(2) A képviselői tiszteletdíj mértéke 40.000 Ft/hó (továbbiakban: alapdíj).

(3) Ha a képviselő bizottságnak tagja - megválasztásától kezdődően - tiszteletdíja az 
alapdíjon felül:
a) állandó bizottsági tagság -több bizottsági tagság esetén is -  az alapdíj 45 %-a,
b) állandó bizottság elnöke esetén az alapdíj 90 %-a, függetlenül a betöltött megbízatások 
számától.

(4) A bizottság nem képviselő tagjának havi tiszteletdíja az alapdíj 45%-a. 

19/B. §
(1) Ha a képviselő a tárgyhavi munkaterv szerinti képviselő-testületi ülés szavazásai    több 
mint  felén  nem vesz részt,  a  19/A.  § (2)  bekezdésében megállapított  tárgyhavi  alapdíja 
25%-kal csökken, kivéve,  ha hivatalos  ügyben van távol  és azt a polgármester  igazolja, 
vagy ha a képviselő orvosi igazolást csatol be hiányzásának okáról. 

(2) Ha az állandó bizottságban résztvevő képviselő, illetve nem képviselő tagja a tárgyhavi 
munkaterv szerinti bizottsági ülések szavazásai több mint felén nem vesz részt, a bizottsági 
tagságért  járó  19/A.  §  (3)  bekezdésében  meghatározott  tárgyhavi  tiszteletdíja  25%-kal 
csökken, kivéve, ha hivatalos ügyben van távol, melyet  az adott bizottság elnöke igazol, 
vagy ha a bizottsági tag orvosi igazolást csatol be hiányzásának okáról. 
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(3)  Ha  a  képviselő  vagy  bizottság  tag  az  Mötv.-ben  meghatározott  kötelezettségeinek 
határidőben nem tesz eleget, úgy a képviselő-testület -  a polgármester írásbeli előterjesztése 
alapján  -  határozattal  rendelkezik  a  képviselő  vagy  bizottsági  tag  tiszteletdíjának 
megvonásáról.  A  tiszteletdíj  megvonás  időtartama  a   képviselő  vagy  bizottsági  tag 
kötelezettségének teljesítéséig, de legfeljebb 12 hónapig terjedhet. 

19/C. §
(1) Ha a képviselő a mandátumáról hóközben lemond, számára a megállapított tiszteletdíj 
időarányos része jár.

(2) Ha a bizottsági tag hóközben mond le tagságáról, számára a megállapított tiszteletdíj 
időarányos része jár.

(3) A képviselők tiszteletdíjának számfejtése és kifizetése a tárgyhónapot követő hónap 15. 
napjáig  történik.  A tiszteletdíj  kifizetése  az  ülések  jegyzőkönyvének  mellékletét  képező 
jelenléti ív alapján történik. 

2.§ 
A R. 1. melléklet 1. pont 1. alpontja helyébe a következő rendelkezés lép: 

1. 1. Megvizsgálja az összeférhetetlenségi és méltatlansági ügyeket és erről tájékoztatást ad a 
Képviselő-testületnek.

3.§ 
(1) Ez a rendelet a kihirdetést követő napon lép hatályba. 
(2) Hatályát veszti a R. 19.§ (3) bekezdése. 
(3)  Hatályát  veszti  Balmazújváros  Város  Önkormányzat  Képviselő-testületének  a  helyi 
önkormányzati  képviselők,  a  bizottság  elnöke,  tagja  tiszteletdíjáról,  költségtérítéséről  szóló 
13/2004. (IV.28.) önkormányzati rendelete.

Balmazújváros, 2015. január 8.

dr. Veres Margit             Tóthné dr. Kertész Mariann 
   polgármester                jegyző

dr. Veres Margit polgármester: Köszönöm a képviselők megjelenését és munkáját.

K.m.f.

dr. Veres Margit
polgármester

Tóthné dr. Kertész Mariann
jegyző

Szarvas Zsuzsa
jegyzőkönyvvezető
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